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Vítejte na stránkách Zpravodaje Okresní hospodářské komory Pelhřimov.
 
Spolupráce mezi Dřevozpracujícím družstvem Lukavec a Okresní hospodářskou 
komorou Pelhřimov je letitá a troufám si říct, že je pro obě strany užitečná 
a podnětná. Mít ve své blízkosti fungující organizaci, která pomůže vyrobní firmě 
našeho typu s orientací v nových právních předpisech, umožní přenést poznatky 
z  praxe ministerských úředníků a shromažďuje připomínky k  návrhům zákonů, 
to je velká výhoda. Nejde zdaleka jen o organizování školení, která jsou využívána 
nejširším okruhem firem.

Inspirativní debata
s Alexandrem Vondrou

Květen 2019
Seminář: „Vybrané kapitoly pro účetní“

Červen 2019
Podnikatelský koktejl 2019

Nabízíme k pronájmu konferenční prostory
70 m2 / 4000,- Kč/den
tel: +420 565 322 004

V  Dřevozpracujícím družstvu si velmi ceníme například podpory, kterou nám 
hospodářská komora poskytuje při snaze o zvýšení povědomí a systému FSC, který 
směřuje k šetrnému hospodaření v lesích.

V této oblasti jsme nalezli podporu jak u prezidenta HK Vladimíra Dlouhého, který 
problematiku přenesl na úroveň tripartity, tak i u předsedy OHK v  Pelhřimově, 
který se účastnil jednání s majiteli lesů. Na takových jednáních se ukazuje, že strany, 
které zpočátku přistupují k problému se zcela opačnými názory, se mohou rozcházet 
s vědomím, že společné řešení je tou nejlepší variantou.

My naopak nabízíme hospodářské komoře pomoc při práci s mládeží i skupinami 
dospělých pracovníků, pro něž může být návštěva výrobní firmy zajímavou 
zkušeností.

V neposlední řadě jsou tu inspirativní debaty, které pravidelně Okresní hospodářská 
komora Pelhřimov pořádá. Ty se pravidelně stávají nejen deklarovanou inspirací pro 
další práci, ale často i „dobitím baterek“ bez něhož se manažer firmy zaměstnávající 
stovky lidí dlouhodobě neobejde.

Zpravodaj OHK PE
březen - duben 2019

Pavel Kříž

Úvodní
slovo
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Jaké jsou hlavní činnosti Vašeho podnikání?

Zajišťujeme služby v oboru strojírenství. Dále dodáváme díly a zařízení na zakázku. 
Mezi naše nejběžnější služby patří technické inspekce, školení v oblastech kvality, 
nákupu a průmyslového inženýrství. Poskytujeme také služby podle požadavků, 
např. audity, poradenství zaměřené na specifické normy. Takto jsme i začínali. 
Později přibyla právě oblast dílů na zakázku. Od jednotlivých obráběných dílů až po 
jednoúčelové stroje a unikátní výrobní linky.

Očekáváte v horizontu pěti let významné změny ve Vašem oboru?

Podmínky v oborech, ve kterých se pohybujeme, se neustále mění. Tak jak se vyvíjí svět 
okolo nás, tak se mění požadavky na služby i požadavky zákazníků na díly. Zákazníci 
využívají nové materiály, nové postupy a zvyšuje se orientace na automatizaci 
a robotizaci. Změny probíhají trvale. Máme tak další příležitosti se rozvíjet spolu 
s požadavky a vývojem trhu.

Jaké vidíte nejsilnější stránky našeho regionu pro podnikání, a naopak jeho 
nevýhody?

Z hlediska podnikání jsou velkou výhodou schopní lidé, kterých je v našem regionu 
dostatek. Potom je to určitě region jako takový. Vysočina je vhodné místo pro život, 
pro všechny, kdo hledají klid a nechtějí být součástí velkých městských aglomerací. 
Nevýhodou je určitě naše fyzická vzdálenost od našich zákazníků. Na rozdíl od firem 
z větších měst musíme za zákazníky vycestovat. Naše podnikání není závislé na místě, 
kde žijeme. I tak se cítíme, zde na Vysočině, být doma. Jako obyvatelé i jako firma.

Co by mohlo podle Vás zvyšovat atraktivitu naše regionu pro život a práci?

Z  pracovního hlediska bychom uvítali, kdyby se více firem zaměřovalo na vývoj 
produktů, nebo výrobu s  vyšší přidanou hodnotou. Region by tak mohl být 
atraktivnější pro vzdělané mladé lidi, kteří by tak nemuseli odcházet za prací. Tím 
pádem by sem mohli zavítat i lidé z jiných regionů. Udržitelnost kvality života je 
otázkou nabídky kvalitního bydlení a volnočasových aktivit. Krajina Pelhřimovska 
i Vysočiny je sama tak unikátní a atraktivní, že bychom se měli ze všech sil snažit 
udržovat přírodu regionu v dobré kondici.

Zlepšují se podle Vás podmínky v České republice pro podnikání?

Podmínky pro podnikání, to je hodně široký pojem. Jedná se o souhrn podmínek.
Nemyslím si, že by se podmínky nějak dramaticky zlepšovaly.  

Podmínek, které musí podnikatel splnit je takové množství, že zejména menší firmy 
a živnostníci musejí značnou část své energie věnovat legislativě, administrativě, 
plnění požadavků úřadů apod. To vše ukrajuje čas, který by mohl člověk smysluplně 
věnovat náplni svého podnikání.

Jaké jsou hlavní činnosti Vašeho podnikání?

Zpracováváme kompletně veškerou agendu, co se týká účetnictví a personalistiky 
defacto od A až do Z. Máme cca 22 stálých klientů a k tomu i ty, kteří se nám vrací 
jednou do roka. Nejsme orientování pouze na náš region, přičemž naši klienti jsou 
i z Pacova, Tábora, Českých Budějovic, Brna a Prahy. 

Očekáváte v horizontu pěti let významné změny ve Vašem oboru?

Myslím, že změny v našem oboru jsou a budou. Jsou prakticky každý rok a je až 
k nevíře, jak se vše dokáže měnit.  Tyto změny všechny zatěžují, neustále se musíme 
vzdělávat a klienti často chtějí i věci, které s účetnictvím nemají takřka nic společného.

Jaké vidíte nejsilnější stránky našeho regionu pro podnikání, a naopak jeho 
nevýhody?

Vzhledem k tomu, že mám možnost porovnat situaci, jak tady u nás v regionu, tak 
i například v Brně nebo v Praze, řekla bych, že největší nevýhodou jsou ceny. 
S prakticky stejným znalostmi jako v jiných městech, máme horší finanční ohodnocení 
než právě například v Brně nebo v Praze. Ceny zvýšit v podstatě nelze. Účetnictví je 
v dnešní době opravdu hodně nedoceněné.

Co by mohlo podle Vás zvyšovat atraktivitu naše regionu pro život a práci?

Tím, že zpracováváme i firmy mimo náš region a u některých pracujeme na základě 
plných mocí a vše vybavujeme přes datové schránky, tak se v podstatě ani nemusíme 
vidět. V tomto případě bariéru z hlediska regionu nevidím a nepociťuji.

Zlepšují se podle Vás podmínky v České republice pro podnikání?

Myslím si, že ne. Nevím, jaká je situace ve velkých a nadnárodních firmách, ale pro 
živnostníky, malé a mikro firmy se určitě situace pro podnikání nezlepšuje. Je tady 
velké administrativní zatížení, mnohdy zbytečné, které je velmi zatěžuje a je pro ně 
i finančně náročné.
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